



**CISV Denmark**

Building global friendship

## Hovedbestyrelsesmøde 19-9-2021

Mødested - Danhostel Roskilde, Vindeboder 7, 4000 Roskilde - kl. 10-16

Tilmelding via medlemssystemet: <https://cisvportal.dk/Cms/ProfileEventEnrollment.aspx?EventID=1519>

Mødeleder: Karen Munch Mortensen

	Dagsordenspunkt	Karakter
<b>Formalia</b>	<ol style="list-style-type: none"><li>1. Præsentationsrunde</li><li>2. Godkendelse af dagsordenen</li></ol>	Beslutning
<b>Internationalt</b>	<ol style="list-style-type: none"><li>3. Nyt fra International<ol style="list-style-type: none"><li>a. Oplæg om programme review implementeringer i 2022 - herunder programundtagelser</li></ol></li></ol>	Info
<b>Nationalt</b>	<ol style="list-style-type: none"><li>4. Valg af udvalgsformænd<ol style="list-style-type: none"><li>a. På valg i to-årige valgperioder er formændene i Børneby, Youth Meeting, Seminar Camp, Risk Management og CFA. Se *</li></ol></li><li>5. Procedure for valg af udvalgsformænd - opdateret procedure - <a href="#">Bilag 1</a></li><li>6. Forplejningspolitik</li><li>7. Nyt fra lokalforeninger (bordet rundt)</li><li>8. Nyt fra udvalg</li><li>9. Nyt fra Daglig Ledelse - herunder nyt fra kontoret</li><li>10. Aktiviteter i 2022<ol style="list-style-type: none"><li>b. <a href="#">Aktivitetsplan</a> frem til 2026<ol style="list-style-type: none"><li>i. Nationalt</li><li>ii. Internationalt</li></ol></li></ol></li><li>11. MyCISV - nye procedurer for PreCamps, koordinatører etc.</li></ol>	Beslutning Beslutning Info Info Info Beslutning Beslutning
<b>Økonomi</b>	<ol style="list-style-type: none"><li>12. Budgetopfølgning</li></ol>	Drøftelse
	<ol style="list-style-type: none"><li>13. Valg af mødeleder til næste møde</li><li>14. Evt.</li></ol>	Beslutning

Referent: Morten Nitschky

CISV Danmark  
Bornholmsgade 1, kld.  
1266 København K

[office@dk.cisv.org](mailto:office@dk.cisv.org)  
[www.cisv.dk](http://www.cisv.dk)



# CISV Denmark

Building global friendship

## Referat

**DL:** Daglig Ledelse – **NUDD:** Nationalt uddannelsesudvalg – **LF:** Lokalforeninger – **HB:** Hovedbestyrelse – **YM:** Youth Meeting – **IC:** Interchange – **BB:** Børneby – **SU:** Step Up – **IPP:** International People's Project – **DUF:** Dansk Ungdoms Fællesråd – **NAR:** National Repræsentant – **IO:** International Office – **GoBo:** Governing Board (i CISV International) – **DUF:** Dansk Ungdoms Fællesråd – **SC:** Seminar camp – **CFA:** CISV for alle (national camp i uge 42)

### 1. Præsentationsrunde

Tilstede:

DL:

Rikke Juel Enemærke – formand, Birgitte Gulbrandsen – næstformand, Camilla Christophersen – NUDD-repræsentant, Astrid Nørgaard Hostrup – National repræsentant

LF:

Mira Gaarde Topp og Karen Munch Mortensen - Roskilde, Berit Christiansen og Johan Christiansen - Storstrøm, Karen Vinten Understrup - Fyn og Sydjylland, Lili Westergaard - Hareskov-Værløse, Viktoria Andersen (online) - Midtjylland, Line Kalmark von Buchwald (online) – Nordsjælland, Lene Holgaard (online) - Amager

Udvalg: Anne-Marie Gulbrandsen – IC og Mia - NUDD

Afbud: Jesper Lykking - Landskasserer, Lisbeth Barkholt Hansen og Agnete Marckmann Borges (begge fuldmagt til Rikke Juel Enemærke) – Vestsjælland, Linda Holmberg - National Risk manager, Alberte Lorenz Zimsen (fuldmagt til Camilla Christophersen) - national junior repræsentant, Lea Ellul-Terranellea (fuldmagt til Astrid Nørgaard Hostrup) – national junior repræsentant, Christian Bollesen (fuldmagt til Lili Westergaard) – Hareskov-Værløse, Liv Pedersen (fuldmagt til Viktoria Andersen) - Midtjylland, Viktor Suhr Svendsen (fuldmagt til Lene Holgaard) – Amager, Therese Müller Krivaa (Fuldmagt til Karen Vinten Understrup) – Fyn og Sydjylland, Linda Galberg og Gunvald Galberg - Nordjylland.

21 stemmeberettigede inkl. fuldmagter.

### 2. Godkendelse af dagsorden

Fordeling af **IC** for 2022 Blev sat på dagsordenen under punkt 10 og ellers blev dagsordenen godkendt.

### 3. Nyt fra international

**Oplæg om programme review implementeringer i 2022 – herunder programundtagelser**



**CISV Denmark**  
Building global friendship

Astrid gennemgik powerpoint – kan ses på følgende [link](#)

Der blev stillet spørgsmål og diskuteret. Astrids uddybende infofiles om programme review decisions kan ses [her](#). Changes to JC and junior staff age rules and roles kan ses [her](#), og 2022 programme exceptions kan ses [her](#).

Det blev diskuteret, hvordan vi forholder os til aldersfordelingen på børnebyer. Det ligger hos lokalforeningerne at få fordelt det så godt som muligt. Det emne tages op igen på et kommende møde.

#### 4. Valg af udvalgsformænd

På valg i to-årige valgperioder er formændene for Børneby, Youth Meeting, Seminar Camp, Risk Management og CFA.

**BB:** Pia Lykking genopstiller og vælges uden modkandidater.

**YM:** Berit Christiansen genopstiller og vælges uden modkandidater.

**SC:** Anne Hougaard genopstiller ikke, men Rachel Ellebye vil gerne stille op. Rachel vælges.

**RM:** Linda Holmberg genopstiller og vælges uden modkandidat.

**CFA :** Birgitte Gulbrandsen genopstiller og vælges uden modkandidat.

Anne-Marie Gulbrandsen fortsætter som **IC**-formand indtil programmet er udfaset i 2024.

**IO** skriver i et overblik om **IC** i 2025, selvom der andre steder står at 2024 er sidste år i udfasingen. Anne-Marie skriver til Melissa hos **IO** for at få dette afklaret.

#### 5. Procedure for valg af udvalgsformænd

Opdateret procedure – [Bilag 1](#)

#### 6. Forplejningspolitik

Forplejningspolitikken, der har været drøftet tidligere, hvor vi ikke var beslutningsdygtige, skal vedtages. Der er enighed om at vedtage politikken.

#### 7. Nyt fra lokalforeninger

**CISV Amager:**



# CISV Denmark

Building global friendship

Prøver at løbe det i gang, der skal afholdes **YM** til nytår, som ser godt ud. I '22 skal de holde **SU** og den skole, de sædvanligvis bruger, kan ikke lånes, så det er en udfordring.

## **CISV Storstrøm:**

Det går godt. Morten har været på besøg, det kan anbefales. Der har været et juniorarrangement i foråret og det gik godt. Til nytår skal de sammen med Roskilde afholde **YM**. Der er vagter, der skal dækkes, og det er en udfordring når børnene kommer fra hele landet (og dermed også forældrene). Spørgsmål vedr. covid-guidelines: Skal vi følge danske retningslinjer eller **IO's** retningslinjer. Astrid spørger de andre NAR'er i Norden, ellers kører vi efter danske retningslinjer. Astrid vender tilbage.

## **CISV Roskilde:**

Er langsomt på vej i gang. Skal holde **YM** sammen med Storstrøm.

## **CISV Hareskov-Værløse:**

Der skal være **YM** til nytår, planlægningen er ikke rigtig kommet i gang. Der skal løbes i gang og de er ikke så mange i bestyrelsen.

## **CISV Midtjylland:**

Holdt første rigtige bestyrelsesmøde i sidste uge. God energi og der er to nye bestyrelsesmedlemmer, Caroline og Malte. De skal holde **YM** til sommer og de har campsite på Hjarnø. De har delvis staben på plads. Lokalforeningen har valgt at betale for **RTF** for den internationale stab.

## **CISV Vestsjælland:**

De skal holde **SU** i 2022 og har campsite. De sender ansøgning til DL vedr. lejeudgifter. Der vælges nyt HB-medlem d. 28.09.21.

## **CISV Fyn & Sydjylland:**

Er værter for **CFA** og det har skudt dem i gang. De glæder sig til at få kickstartet arbejdet. Lidt udfordrede af, at det er to camps i én med to separate køkkener, så der er brug for lidt flere folk.

## **CISV Nordsjælland:**



**CISV Denmark**  
Building global friendship

Er stille og roligt i gang igen. Ny formand og der mangler en næstformand og en yderligere til bestyrelsen. Skal holde **BB** til sommer. De er optimistiske og går i gang med planlægningen inden jul.

### **CISV Nordjylland:**

De ligger ned. Pt. er der to aktive. De vil gerne forblive aktive som kontaktpersoner og evt. som kasserer, men ikke som ansvarlige for **LF**. De skal holde **BB** til sommer og det er en udfordring. Sekretariatet og Daglig ledelse er ved at finde ud af, hvordan man kan booste og hjælpe **LF** i gang igen.

### **8. Nyt fra udvalg**

**NUDD** er ved at være godt i gang igen. Har visionsweekend i september og **YM**-træningsweekend i november. De er desuden i gang med at planlægge en dag for stabe.

Ift. næste års træninger, planlægges der umiddelbart efter et normalt udbud.

Hvis der er nogen i lokalforeningerne, der vil være trænere, må man gerne kontakte **NUDD**. **NUDD** sender et skriv ud om hvad det kræver at være træner.

**YM**: Der afholdes tre **YM** til vinter. Det kunne være en ide at bruge midler på køkkenhjælp, hvilket der var opbakning til fra HB.

Vi har fået 5 delegationer til nytår og udvalget har besluttet, at der søges nationalt og ikke gennem lokalforeningerne, som vi plejer. Udvalget sender ansøgningsskema ud til alle. Den nationalt koordinerede tilmelding vil gøre det nemmere at lave grupper, der dækker hele landet. Samtidigt prøver udvalget at lave grupperne så geografisk homogene som muligt.

Træningsweekenden, der afholdes sammen med **NUDD**, bliver forhåbentlig i Vestsjælland.

**IC**: Er i gang og har været det et stykke tid. Flere lokalforeningskontaktpersoner har trukket sig og der er behov for nye.

**BB**: Intet nyt

**SU**: Intet nyt

**JB**: Intet nyt

**RM**: Intet nyt



# CISV Denmark

Building global friendship

**CFA:** Udvalget består pt. af Johan, Sonja og Birgitte. Det har været lidt op ad bakke at finde ledere til CFA, men JB har været aktive i jagten, så nu er der nok. Der er pt. 15 ledere i alt og ca. 30 deltagere i hver gruppe, så det ser godt ud. Der er en del meldt til og fra i tilmeldingerne, og snart lukkes der for flere bevægelser. **RM** er lidt mere inde over end normalt, hvilket er god forberedelse til vintercampene. DL har valgt at betale for 4 studerende med sundhedsfaglig baggrund, der kan være på ift. hygiejne. Alle på CFA skal være testede tidligst 48 timer inden og da det er en kort camp, regner vi med at det er OK. Der opfordres til at man ikke møder op, hvis man er syg – og der vil ikke være lang snor ift. at blive sendt hjem, hvis man bliver syg på campen.

## 9. Nyt fra Daglig Ledelse

**DL** er kommet i gang med fysiske møder igen. Vi har bevilget os selv et internatmøde d. 19-20/11. Her skal næste hovedbestyrelsesmøde planlægges og vi skal lære hinanden endnu bedre at kende. Det kommende HB-møde i december er også med overnatning, så vi kan hygge os og lære hinanden at kende – med god tid.

Den sidste 1,5 time af HB-mødet i december bliver fordelingsmøde ift. næste års delegationer. Her er alle udvalgsformænd og kontaktpersoner inviterede.

Økonomien i CISV Danmark er god. Vi har søgt om en toårig godkendelse fra DUF og det giver ro.

Spørgsmål og kommentarer:

Det bliver nævnt, at man kan se at juniorerne er ved at falde fra i lokalforeningerne. Det er en udfordring.

Vi kan overveje at bruge flere penge på merchandise og promotion. Det vil blive taget op på næste DL-møde.

Der skal skrues op for frivilligplejen og det skal gøres lidt lækrere. Det skal gøres federe for de 15-16-årige. Vi skal ramme dem, der hvor deres interesser i forvejen er. Det kunne være det grønne og bæredygtige.

Det bliver også nævnt at der pga. corona er hul i vores fødekæde og vi mangler frivillige. Derfor kunne det være en god ide at nå ud til folk udefra. Et af de store reklamemidler er at man kan komme til udlandet med os. Det kan være godt at spille på, når vi er ude og møde folk.

Nogle lokalforeninger har brugt egne midler til at lave sociale og informative arrangementer. Det opfordres der til at flere gør.



**CISV Denmark**  
Building global friendship

Der er udvalgsdag 30/10-21. Der opfordres til at så mange formænd som muligt kommer.

#### **Kontoret:**

Morten fortæller at kontoret er ved at være færdigrenoveret. Der mangler kun et nyt nøglesystem, som er på vej. Der er blevet en god hjemlig stemning og alle opfordres til at stikke hovedet forbi. Man skal helst sende en mail først, da kontoret ikke er bemandet alle dage.

Morten er ved at være inde i de fleste af foreningens kringelkroge og systemer.

Rundturen til lokalforeningerne er startet med et besøg hos Vestsjælland. De lokalforeninger, der endnu ikke har booket et møde, opfordres til at gøre det.

Et forslag fra Morten er, at der bliver brugt penge på at få hjemmesiden up to date, og i samme hug få diskuteret og besluttet, hvem målgruppen er og hvad hjemmesiden skal bruges til.

### **10. Aktiviteter i 2022**

- a. [Aktivitetsplan](#) frem til 2026
  - iii. Nationalt
  - iv. Internationalt

**IC:** Der er søgt om 8 Interchanges, men udvalget har kun modtaget ønsker om 4 fra lokalforeninger. Der spørges til hvad lokalforeningerne ift. fordelingen af de sidste 4. Flere talte om at se tiden an, idet vi senere vil vi vide, hvad vi har fået af Step Up-delegationer.

Amager har mistet begge **IC**-kontaktpersoner. Lene tager det med til deres næste møde og håber at det kan lade sig gøre at afholde en Interchange.

Midtjylland siger nej tak.

Fyn og Syddjylland vil holde en lem åben, men er ikke rigtig interesserede.

Kommentarer:

Det blev nævnt, at hvis vi allerede nu tænker, at **IC** er en byrde indtil 2024, så taber vi nogle årgange. Vi skal huske at energien lagt i dette program nu, kan være godt for rekrutteringen af familier og dette kan hjælpe til at hverve til bestyrelser. Endvidere kommer der til at være færre SU-camps, så vi afmelder ikke noget endnu.

#### **Kontaktpersontræning:**



**CISV Denmark**  
Building global friendship

Lene og Berit vil gerne tage rundt til lokalforeningerne og fortælle om programmer som kontaktpersontræning. F.eks. kan de hjælpe med at formidle, hvilke informationer, man giver sine ledere.

Mia fra NUDD pointerer, at vi i det hele taget skal benytte os af alle de træningstilbud, der er, f.eks. RTF-træninger.

Lene foreslår, at alle i bestyrelsen kommer til kontaktpersontræning, så alle ved, hvad det handler om. Træningen kan evt. deles i niveau 1 og 2, så man kan mødes flere gange. Det er der enighed om.

#### **BB:**

Vi diskuterer, om Nordjylland skal afholde **BB** i 2022. Der blev diskuteret flere forskellige muligheder for at hjælpe Nordjylland. Der var stor villighed og mange kreative ideer til hjælp. Der blev peget på, at det er vigtigt at få lokalforeningen op at stå, før vi kan tage de endelige beslutninger om hvad og hvordan. I 2022 er der mulighed for at have færre delegationer på hver camp og dermed mindre arbejdspress på de enkelte camps.

Roskilde tager med tilbage til bestyrelsen, om de kunne bytte sig til en **BB**.

Storstrøm kan evt. godt lægge ryg til **BB**, men skal have hjælp. Vestsjælland skal ligeledes have hjælp til deres camp fra en anden lokalforening, da planen pt. er, at Storstrøm skal hjælpe dem i sommeren 22. Desuden er det en forudsætning for Storstrøm, at campsitet, de tænker på, skal være ledigt.

#### **UW:**

Der bliver bedt om at vi tænker over, hvor de enkelte UW'er skal holdes. Både for at det ikke bliver for stort og så det bliver afholdt et sted, hvor deltagerne har den korteste rejsetid. F.eks. er det ikke oplagt at holde en UW i Jylland, hvis der ikke deltager nogen delegationer fra Jylland.

**NUDD** vender tilbage efter visionsweekenden med et forslag til næste års UW'er.

Der er så mange ting oppe i luften, at denne diskussion måske skal tages løbende – og specielt når der er flere datoer på plads.

Det blev besluttet at vende tilbage til dette på næste HB-møde.

### **Fordeling af 2026-programmer**

CISV Danmark  
Bornholmsgade 1, kld.  
1266 København K

office@dk.cisv.org  
www.cisv.dk





**CISV Denmark**  
Building global friendship

Meget kan ændre sig, men umiddelbart skal følgende fordeles:

**YM:** 2 sommer – Midtjylland 1, Storstrøm 1

**SC:** 1 stk. Amager

**SU:** 3 stk. Fyn og Syddjylland 1, Hareskov-Værløse 1, Ålborg er sat på 1

**BB:** 2 stk. Nordsjælland 1, Vestsjælland 1

### 11. MyCisv – nye procedurer for PreCamps, koordinatore etc

Rikke vil lave en længere gennemgang af ændringer på næste HB-møde.

Hver lokalforening skal have en MyCISV-koordinator i fremtiden, som eksempelvis skal administrere RM-træning online og safeguarding.

Precamps er ikke længere pr. mail, man skal i stedet logge ind på MyCISV og generere den der **PDPEF**'en ligeså.

Vi skal følge op på hvad vi er bagud med ift. disse procedurer. Det blev vendt, at det kan være svært at følge med og have overblik. Vi skal formodentligt lære at tænke at folk henvender sig, hvis der er problemer – og hvis vi ikke hører fra dem, er alt nok godt. Ikke alle lande har den samme kvalitetssikrede udvalgsstruktur som os – og det er ikke indlejret i **IOs** nye struktur, at udvalgene har adgang til f.eks. precamps. Det er noget, vi skal kigge på, så vi sikrer, at de rigtige informationer når frem til de relevante modtagere.

### 12. Budget opfølgning

Morten fortalte på vegne af Jesper, at vi har en sund økonomi og en del penge på kistebunden.

Der var enighed om at vi skal bruge vores penge frem for at spare for meget sammen.

Flere tiltag blev diskuteret, og der var enighed om at specielt hvervningen af unge medlemmer er vigtig. Så hvor vi er vant til at spare, kan vi nu med fordel ikke lade os begrænse af økonomien, når vi udarbejder den kommende tids events og kampagner.

Der en del medlemmer, der pga. kortudskiftning ikke har betalt kontingent. Morten har sendt rykkere ud gennem medlemssystem – uden effekt – og går nu over til personlige mails til hver enkelt. Det blev nævnt at hvis det ikke virker, så er lokalforeningerne vant til at rykke medlemmer. Morten sender lister over manglende betalinger til de forskellige lokalforeninger, hvis der stadig er restancer efter de personlige mails.



# CISV Denmark

Building global friendship

Et af forslagene til indkøb var bedre AV-udstyr, så de virtuelle møder blev bedre. Det affødte en diskussion om fremmødeformer. Vi blev enige om at det skal være en mulighed at deltage virtuelt. Vi går desuden tilbage til at HB-møder først starter 10.30, så dem, der kommer langvejs fra, har bedre mulighed for at kunne nå frem.

### **13. Valg af mødeleder til næste gang**

Rikke er mødeleder næste gang

### **14.Evt.**

Ingen punkter.